
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 3. januar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 327
Ifølge Aarhus Universitet er foderets indvirken på dyrevelfærden endnu ikke tilstrække-
lig belyst. Der henvises til artiklen ”Undersøgelse af metan-reducerende foder til køer”, 
dca.au.dk, den 20. marts 2023. Vil ministeren redegøre for, hvordan ministeren vil sikre, 
at de dyrevelfærdsmæssige konsekvenser af Bovaer bliver tilstrækkeligt belyst, inden den 
foreslåede tilskudsordning evt. tages i brug? Der henvises til artiklen ”Regeringen foreslår 
tilskud til Bovaer i forhandlinger om at nå klimamål i 2025”, landbrugsavisen.dk, den 2. 
november 2023. Vil ministeren bekræfte, at den foreslåede tilskudsordning er i tråd med 
landbrugsaftalen fra 2021, hvor der står, at “udledningen fra husdyrenes fordøjelse og 
gødningshåndtering skal reduceres, samtidig med, at dyrenes velfærd ikke må forringes”, 
og i tråd med svar på spørgsmål nr. 3 til L 47 Forslag til lov om ændring af lov om 
husdyrbrug og anvendelse af gødning m.v. (folketingsåret 2022-23, 2. samling), og vil 
ministeren hertil bekræfte, at den foreslåede tilskudsordning ikke vil træde i kraft, såfremt 
der vurderes at være negative konsekvenser for dyrevelfærden, eller konsekvenserne for 
dyrevelfærden endnu ikke er tilstrækkeligt belyst?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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